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Protokół Nr 42/2021 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 02 lutego 2021 r. 

Obecni na posiedzeniu:  

1. Szulc Igor – Przewodniczący komisji  

2. Wronecki Tomasz – Zastępca przewodniczącego komisji  

3. Szczęsna Ilona – członek komisji  

4. Świerkowski Marek – członek komisji  

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia  

3. Kryszak Magdalena – Kierownik referatu budownictwa, gospodarki przestrzennej, 

komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

4. Wicher Danuta – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej  

5. Guźlecka Krystyna – inspektor ds. gospodarki odpadami 

6. Boczkowski Dariusz – Dyrektor Rejonu Oświetleniowego Bydgoszcz ENEA Oświetlenie 

Sp. z o.o. Rejon Oświetleniowy Bydgoszcz 

7. Dziedzic Grzegorz - elektryk 

8. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy  

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.  

2. Omówienie problemów dotyczących oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia. Kontrola kosztów oświetlenia ulicznego na przełomie lat 2017-2020. 

3.  Kontrola zadań remontowych wykonywanych przez pracowników referatu 

komunalnego (koszty i nadzór) za II półrocze 2020 roku. 

4. Kontrola wydatków i utrzymania biblioteki gminnej wraz z filiami za 2020 rok. 

Zaproszenie Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej. 

5.  Kontrola wpływu opłat za wywóz odpadów komunalnych za 2020 rok. 

6. Zakończenie.  

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji.  



2 
 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Igor Szulc o godzinie 09:00 otworzył 

posiedzenie Komisji, a następnie powitał członków komisji, Wójta Gminy, Przewodniczącą 

Rady Gminy, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Gminy referujących poszczególne 

tematy.  

Lista obecności w załączeniu do protokołu.  

Ad. 2. Omówienie problemów dotyczących oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Dąbrowa Biskupia. Kontrola kosztów oświetlenia ulicznego na przełomie lat 2017-2020.  

Członkowie komisji otrzymali materiały dotyczące kosztów oświetlenia ulicznego w latach 

2017-2020. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Radny Igor Szulc – Dlaczego na terenie naszej gminy jest ciągły problem z godzinami 

włączania i wyłączania oświetlenia ulicznego? Długo musimy również czekać na wszelkie 

naprawy od czasu zgłoszenia. 

Pan Dariusz Boczkowski – Na terenie Państwa gminy mamy do czynienia z trzema rodzajami 

sterowania oświetlenia (tj. radiowe, fotokomórka i zegar astronomiczny). W związku z tym 

trudno jest to wszystko zsynchronizować. Obecnie uruchomiłem postępowanie na produkcję 

nowego przekaźnika radiowego. Mam nadzieję, że za dwa tygodnie podpiszemy umowę na 

ich produkcję. Państwa gmina będzie jedną z pierwszych, gdzie zaczniemy je wymieniać. 

Mogę jedynie przeprosić Państwa za obecną sytuację. Jako zadośćuczynienie za zaistniałą 

sytuację będę starał się zwiększać na terenie Państwa gminy ilość przekaźników radiowych.  

Radna Wiesława Posadzy – Pan nas przeprosił, a co my mamy powiedzieć mieszkańcom, 

kiedy nas oskarżają o niegospodarność? 

Pan Dariusz Boczkowski – Mając już te nowe przekaźniki będę chciał wam zainstalować 

osobny sygnał, żebyście sami mogli sterować czasem włączania i wyłączania oświetlenia 

ulicznego.  

Radna Wiesława Posadzy – Kiedy te sterowniki u nas zostaną zamontowane? 

Pan Dariusz Boczkowski – Poinformuję Państwa, jak już będę miał je u siebie. Mam nadzieję, 

że w okresie letnim spotkamy się ustalić szczegóły. Po montażu, to kwestia tygodnia na 

uruchomienie sygnału. Proszę przeprosić mieszkańców w moim imieniu za wszelkie 

problemy. Robię co mogę, żeby poprawić obecną sytuację.  

Radny Igor Szulc – Jaki to będzie koszt tych sterowników dla gminy? 

Pan Dariusz Boczkowski – Nowy przekaźnik to koszt ok. 700 zł. Nie mówimy teraz o kosztach, 

ponieważ to my musimy wymienić obecne sterowniki lub niektóre zregenerować. Gminę to 

nic nie kosztuje. Zmieni się jedynie abonament za szafkę przy kolejnej umowie z 4 na 8 zł. 

Musielibyście Państwo zastanowić się nad wymianą całego sterowania na radiowy oraz nad 

zmniejszeniem ilości szafek.  
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Radna Wiesława Posadzy – W miejscowości Pieranie oświetlenie załącza się o trzech różnych 

godzinach.  

Pan Dariusz Boczkowski – Sprawdzę to, ponieważ już w ubiegłym roku prosiłem o naprawę 

tego problemu. Rozliczę wykonawcę ze zleconego zadania.  

Pani Magdalena Kryszak – Było to już zgłaszane kilka razy.  

Pan Dariusz Boczkowski – To nie są moi pracownicy i dlatego nie mam nad nimi kontroli. 

Jednak proszę Państwa o nakładanie na nas kar zgodnie z zawartą umową, a ja wówczas 

przełożę te kary na wykonawcę.  

Radny Tomasz Wronecki – Po naszym ostatnim spotkaniu jakiś czas było już dobrze i na 

nowo pojawiły się te same problemy.  

Pan Dariusz Boczkowski – Jestem dla Państwa dyspozycji i jeśli jest problem z naprawami 

proszę dzwonić.  

Pani Magdalena Kryszak – Czy można w umowie skrócić czas napraw od zgłoszenia np. z 10 

na 5 dni?  

Pan Dariusz Boczkowski – Zgodnie z wytycznymi RIO staramy się traktować na równi 

wszystkie gminy przy podpisywaniu umów. Jest możliwość skrócenia tego okresu, jednak nie 

za obecne pieniądze. Należy liczyć się z konsekwencjami finansowymi, ponieważ muszę to 

negocjować z wykonawcą, który również podniesie stawkę. Przy większych awariach proszę 

dzwonić bezpośrednio do mnie i wówczas będę rozmawiał z wykonawcą o szybszej reakcji.  

Radny Tomasz Wronecki – Jeśli lampy zapalają się wcześniej i wyłączają później niż chcemy, 

to tak jak byście zabierali nam pieniądze, ponieważ my musimy za to płacić. Mieszkańcy mają 

o to słuszne pretensje.  

Pan Dariusz Boczkowski – Jeszcze raz chciałbym Państwa przeprosić za zaistniałą sytuację. 

Rozumiem Państwa uwagi, ponieważ my „broimy”, a Wy słuchacie skarg mieszkańców. 

Proszę ich przeprosić w naszym imieniu. Mam nadzieję, że wymiana przekaźników załatwi 

u was problem. Oferuję swoją pomoc przy analizie w jaki sposób można zaoszczędzić na 

taryfie. Jest coś takiego, że w ramach umowy kompleksowej płacicie Państwo kwotę z 

przetargu. Gmina wówczas ma tylko dwie faktury w roku, zamiast kilkaset. Jednak wcześniej 

należałoby się przyjrzeć szczegółowo Państwa fakturom i to przeliczyć. Na Państwa terenie 

jest zbyt dużo szafek i temu też należy się przyjrzeć, ponieważ każda szafka, to dodatkowy 

koszt dystrybucji.  

Radny Tomasz Wronecki – Kto mógłby sprawdzić z jakich szafek moglibyśmy zrezygnować? 

Pan Dariusz Boczkowski – Ta kwestia leży po stronie gminy.  

Radny Marek Świerkowski – W czyjej gestii jest modernizacja infrastruktury oświetleniowej? 

Pan Dariusz Boczkowski – Na dzień dzisiejszy wymieniane są oprawy sodowe na ledowe i to 

jest w gestii gminy. Modernizacja szafek również leży po stronie gminy.  
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Radny Marek Świerkowski – To za co my płacimy takie kwoty jeśli chodzi o konserwację? 

Pan Dariusz Boczkowski – Proszę zajrzeć do umowy, tam wszystko jest zapisane.  

Radny Marek Świerkowski – Musi Pan nas zrozumieć, że wcześniejsze włączanie lamp 

i późniejsze ich wyłączanie to ogromne pieniądze dla gminy w skali roku.  

Pan Dariusz Boczkowski – Poinformuję Państwa od kiedy zaczniemy wymieniać nowe 

sterowniki, a niektóre modernizować. Niestety przekaźników zmierzchowych nie jesteśmy 

w stanie regulować. Mówimy tu tylko radiowych. Będziemy robili to wsiami. Pamiętajmy, że 

koszty taryfowe są stałe i długość świecenia lamp nie ma na to wpływu. Powinniście Państwo 

zastanowić się nad rezygnacją z grupy zakupowej i samemu stawać do przetargu. Wówczas 

jestem w stanie pomóc w negocjacji ceny.  

Radny Igor Szulc – Czy nie można było zamontować tych sterowników kilka lat wstecz? 

Pan Dariusz Boczkowski – W latach ubiegłych było to droższe. 

Radny Igor Szulc – Czy my jako gmina zgłaszaliśmy złe godziny włączania i wyłączania lamp? 

Pani Magdalena Kryszak – Tak, mamy na to odpowiednie dokumenty.  

Wójt Gminy – Na temat oświetlenia możemy rozmawiać godzinami. Jednak w obecnej chwili 

musimy skoncentrować się na ujednoliceniu systemy sterowania, żebyśmy to my mogli 

decydować, o której godzinie lampy mają być włączane i wyłączane.  

Pan Dariusz Boczkowski – Trudno mi powiedzieć dlaczego u was jest problem z tym 

sterowaniem, ponieważ w innych gminach nie mamy takich problemów. Będziecie pierwszą 

gminą, gdzie wymienimy te sterowniki. Jednak te które się da, to będziemy modernizować.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu, dlatego podziękowano Panu Dariuszowi 

Boczkowskiemu za przybycie.  

Ad.3. Kontrola zadań remontowych wykonywanych przez pracowników referatu 

komunalnego (koszty i nadzór) za II półrocze 2020 roku. 

Pani Magdalena Kryszak – poinformowała o pracach wykonywanych przez pracowników 

brygady komunalnej tj. koszenie parku, naprawy dróg, koszenie poboczy, wyjazdy na awarie 

wodociągowe, remonty w urzędzie gminy itp.  

Radny Marek Świerkowski – Mam taką prośbę, że jeśli pracownicy jadą już gdzieś 

samochodem służbowym, to przy okazji, żeby sprawdzili czy np. po drodze nie ma 

zapełnionych koszy na śmieci itp. Miałem ostatnio w tej sprawie zgłoszenie od mieszkańca.  

Pan Grzegorz Dziedzic – Staramy się tak robić, jednak czasem jak człowiek skupi się na 

jednym, to nie widzi wszystkiego. Zgłoszenia mieszkańców należy sprawdzać, bo nie zawsze 

są one zgodne z prawdą.  

Radny Igor Szulc – Czy jest wystarczająca ilość pracowników w brygadzie komunalnej? 
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Pani Magdalena Kryszak – Obecnie zatrudniamy 9 osób, jednak jest ich mało z uwagi na 

oczyszczalnię ścieków, urlopy itp. Napisaliśmy wniosek do Powiatowego Urzędu Pracy o 10 

pracowników na tzw. roboty publiczne.  

Radna Wiesława Posadzy – Czy w tym roku również będziemy wynajmować firmę do 

naprawy dróg asfaltowych masą na gorąco? 

Wójt Gminy – Tak.  

Radny Marek Świerkowski – Czy nie możemy zostawić na oczyszczalni stałych osób do 

stróżowania? 

Wójt Gminy – Wówczas musielibyśmy zwiększyć zatrudnienie. Na samej oczyszczalni 

musiałyby być 4 osoby.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad. 4. Kontrola wydatków i utrzymania biblioteki gminnej wraz z filiami za 2020 rok.  

Pani Danuta Wicher – przedstawiła powyższy temat.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Radny Igor Szulc– Czy kwota wynagrodzenia dotyczy jednej, czy więcej osób? 

Pani Danuta Wicher – W kwocie tej jest mój etat, zatrudnienie stażysty oraz ¼ etatu 

księgowej. 

Radny Igor Szulc– Czy w Radojewicach przychodzą czytelnicy? 

Pani Danuta Wicher – Tak. Zapisanych mamy 25 czytelników i zawsze ktoś przychodzi.  

Radna Wiesława Posadzy – Czy zawsze była wypłacana kilometrówka? To nie jest tak, że 

każdy we własnym zakresie powinien dojechać do pracy? 

Pani Danuta Wicher – Kilometrówka jest na przejazdy między filiami. Delegacje wykorzystuje 

jadać na szkolenia np. do Bydgoszczy.  

Radna Wiesława Posadzy – Kiedy ponowi działalność filia biblioteki w Pieraniu? 

Pani Danuta Wicher – Z naszej trony jesteśmy gotowi, kwestia tylko decyzji osób 

odpowiedzialnych na odbyte tam remonty.  

Radny Marek Świerkowski – Dlaczego koszty energii są tak wysokie?  

Pani Danuta Wicher – W każdym punkcie mamy ogrzewanie elektryczne.  

Radna Wiesława Posadzy – Prosiłabym o opublikowanie co jakiś czas na stronie gminy godzin 

otwarcia każdego punktu bibliotecznego.  

Pani Danuta Wicher – Będzie to zrobione.   

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  
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Ad.5. Kontrola wpływu opłat za wywóz odpadów komunalnych za 2020 rok. 

Pani Krystyna Guźlecka – przedstawiła powyższy temat.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Radny Tomasz Wronecki – Uważam, że Urząd Skarbowy źle podchodzi do ściągania naszych 

należności. Powinni wysyłać komornika do dłużnika. 

Pani Krystyna Guźlecka – Wysyłany jest poborca skarbowy i jeśli ściągnie daną należność, to 

wpłaca nam na konto.   

Radny Tomasz Wronecki – Kwota ponad 270 tyś zł od 2013 roku, to duża zaległość.  

Pani Krystyna Guźlecka – Zaległości wpływają po wysłaniu upomnienia, jednak to wciąż 

mało. Staram się dzwonić, rozmawiać i czasem udaje się nam dojść do porozumienia.  

Radny Marek Świerkowski – Po rozliczeniu wszystkich wpłat poprosimy na następnej komisji 

o informację o dokładnej kwocie zaległości.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad.6. Zakończenie.  

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodniczący Komisji, radny Igor Szulc 

podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie.  

Dąbrowa Biskupia, dnia 02 luty 2021 r. , godz. 13:00  

Protokółowała:   Prowadzący posiedzenie  

Monika Wochna    Igor Szulc  


